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АННОТАЦИЯ 

 

Модель эластического экзоскелета      

 

В рамках нового направления в динамике нелинейных стержневых си-

стем с переменной длиной звеньев и изменяемой геометрией под действием  

внутренних усилий и наложенных внешних связей разработаны новые модели  

звеньев переменной длины, матричный метод и рекуррентный алгоритм со-

ставления дифференциальных уравнений движения. Полученные аналитиче-

ские результаты применены к моделированию эндо- и экзоскелета. Установле-

на необходимость учета изменения длины звеньев при движениях человека и  

предложены рекомендации для разработки теоретико-механической модели эк-

зоскелета в виде робототехнической мехатронной системы с перспективой  

применения в медицине, робототехнике. 

ABSTRACT 

 

Dynamics of mechanical rod systems with links of variable length 

with respect to endo - and exoskeletons 

In the new direction in the dynamics of nonlinear rod systems with variable  

link lengths and variable geometry under the influence of internal forces and imposed  

external constraints, new models of links of variable length, a matrix method and a  

recurrent algorithm for the construction of differential equations of motion are devel-

oped. The obtained analytical results are applied to the modeling of the endo- and ex-

oskeleton. It was established that it is necessary to take into account the change in the  

length of links during human movements and suggested recommendations for the de-

velopment of a theoretical-mechanical model of the exoskeleton in the form of a ro-

botic mechatronic system with a perspective in medicine and robotics. 
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